
Obec  Rakovo
Z á p i s n i c a

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva č. 3/2023
v Rakove zo dňa 20. 9. 2023

__________________________________________________________________________________

Program:

1. Otvorenie zasadnutia

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice

3. Voľba návrhovej komisie

4. Kontrola uznesení

5. Prerokovanie miestnej komunikácie

6. Prerokovanie dotácií

7. Prerokovanie predaja pozemku

8. Prerokovanie rozpočtového opatrenia

9. Správa z ukončenej kontroly

10. Prerokovanie úveru

11. Prerokovanie žiadosti o prenájom sály KD

12. Rôzne

13. Diskusia

14. Prijaté uznesenia

15. Ukončenie

     1. Otvorenie zasadnutia

 Starosta  obce  privítal  prítomných.  Na  zastupiteľstve  boli  prítomní:  starosta  obce
Patrik Antal, poslanci: Ing. Margita Košarišťanová, Ľubica Charvátová, Ing. František Žitniak a
Mgr.  Igor  Stacho,  počas  bodu „Kontrola  uznesení“  prišla  poslankyňa Monika  Ondrušová.
Ďalej boli prítomný kontrolórka obce p. Soňa Šalátová, kronikárka obce Ing. Viera Kršková a
zapisovateľ Peter Krško. Prítomní boli aj občania obce: p. Rabčanová a p. Fatul,

 

Ku všetkým prerokovávaným bodom na zastupiteľstve poslanci obdržali podklady na
preštudovanie.



2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice.

Za zapisovateľa zápisnice starosta určil Petra Krška a za overovateľov zápisnice  Igor
Stacha a Františka Žitniaka.

3. Voľba návrhovej komisie

 Obecné zastupiteľstvo navrhlo a schválilo návrhovú komisiu v zložení:
Predseda: Ľubica Charvátová
Členovia komisie: Igor Stacho

Margita Košarišťanová

Hlasovanie:                       za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením  č. 19/2023

Program  zasadnutia  Obecného  zastupiteľstva  prečítal  starosta  obce  a  zároveň
navrhol  doplnenie  programu  o  bod  „Prerokovanie  miestnej  komunikácie“.  Požiadal
poslancov o pripomienkovanie a schválenie jednotlivých bodov programu zasadnutia OZ.
K programu zasadnutia neboli pripomienky, bod „Prerokovanie miestnej komunikácie“ bol
zaradení do programu pod číslom 5.

Hlasovanie:                       za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
 Schválené uznesením č. 20/2023

4. Kontrola uznesení

Uznesenia  č.  10/2023  –  č.  18/2023  z  Obecného  zastupiteľstva  konaného  dňa
15. 6. 2023 prečítal poslanec  Igor Stacho. Konkrétne prijaté uznesenia zo zasadnutia OZ zo
dňa 15. 6. 2023 boli splnené v dohodnutých termínoch.

Zastupiteľstvo  vzalo na vedomie.

5. Prerokovanie miestnej komunikácie

Starosta informoval poslancov, že p. Fatul, ktorý má firmu Grolos, sídliacu neďaleko
Starín,  by  mal  záujem  o  opravu  cesty,  ktorá  vedie  z  hlavnej  cesty  I/65  na  Stariny  a  je
majetkom obce Rakovo a ktorá je v zlom stave. P. Fatul oboznámil poslancov so situáciou na
tejto ceste. Keďže po tejto komunikácii jazdí aj ťažká poľnohospodárska technika, nestačila
by  len  „kozmetická“  úprava  novou asfaltovou vrstvou,  ale  bolo  by  treba  odstrániť  starý
asfalt,  vybagrovať určitú hĺbku, urobiť štrkové lôžko, osadiť betónové obrubníky a položiť
nový asfal. Preto by p. Fatul chcel zobrať túto miestu komunikáciu do dlhodobého prenájmu.



Starosta sa pýtal konrolórky obce, či by sa na opravu nedala použiť dotácia, p. Šalátová ho
informovala, že na zveľadenie majetku obce sa dotácie použiť nedajú. Obecné zastupiteľstvo
po diskusii schválilo uznesenie tohto znenia:
„Obecné  zastupiteľstvo  obce  Rakovo  podľa  §  11  ods.  4  písm.  b)  zákona  č.  369/1990  o
obecnom zriadení v z.n.p. a § 9a ods .9 písm.c) zákona č.138/1991 Zb. o majetku obcí v z.n.p.
schvaľuje prenájom parcely KN-E č. 194/109, zapísanej na LV č. 564 o výmere 2526 m 2 za
100€ ročne po dobu 10 rokov z dôvodu hodného osobitného zreteľa, kde hodný osobitný
zreteľ spočíva v tom, že obec nemá dostatok finančných prostriedkov na opravu vozovky a
skvalitní pohyb vozidiel obyvateľom obce Rakovo, bez poškodení.“

Hlasovanie:                       za:  5               proti:  0             zdržal sa:  0
 Schválené uznesením č. 21/2023

6. Prerokovanie dotácií

Pri  prerokovaní  dotácií  mala  kontrolórka  obce  námietku  k  plánovanej  dotácii  pre
rodičovskému združenie, nakoľko to nevykonáva verejneprospešnú činnosť. Ak napr. chce
rodičovské združenie zveľadiť školskú kuchyňu, dotácia by mala smerovať priamo do školskej
kuchyne.  Preto  starosta  navhrol,  že  dotácia  poskytneme  ZŠ  Benice.  Starosta  oboznámil
poslancov s tým, že TJ Dynamo Príbovce žiada o vyššiu dotáciu z dôvodu, že postúpili do
vyššej ligy a majú vyššie náklady na svoju činnosť. Poslankyňa Monika Ondrušová navhrla, že
by obec mohla dotovať detskú prípravku s tým, že by im obec mohla kúpiť dobošky alebo
malinovky,  kontrolórka  oponovala,  že  týmto by  sme nemali  doklad  o  tom,  že  dotujeme
detský futbal, ale máme z obchodu len bločky na dobošky a malinovky. Starosta navrhol, že
môžeme dať futbalistom vyššiu dotáciu s tým, že ju podmienime nákupom spomínaných vecí
pre  detské  družstvá.  Obecné  zastupiteľstvo  schálilo  dotácie  pre  Rímsko-katolícku  cirkev
Príbovce  (200€),  Evanjelickú  cirkev  Príbovce  (200€),  TJ  Dynamo  Príbovce  (1000€),
Enviromentálnu výchovu žiakov (200€), CVČ ABC (200€), Občianske združenie Nádej človeka
(200€), ZŠ Benice (200€).

Hlasovanie:                       za:  5               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 22/2023

7. Prerokovanie predaja pozemku

Starosta informoval poslancov, že kupec, ktorý spomínané pozemky získal síce zmluvu
podpísal, ale potom mu do toho niečo prišlo a že nemôže zaplatiť v dohodnutej lehote a
preto od kúpi  odstúpil,  preto je pozemok stále majetkom obce a navhruje vyhlásiť  nový
zámer o predaji pozemku. Po diskusii s poslancami navrhol, aby sa stanovila minimálna cena
na 70€/m2.

Hlasovanie:                       za:  5               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 23/2023



8. Prerokovanie rozpočtového opatrenia

Rozpočtové  opatrenie  sa  týka  dotácie  na  Mauzoléum  Rakovských,  dotácie  na
rezbárske dni, kontajnera na zberný dvor a preklenovacieho úveru na chodník v dolnej časti
obce (viď bod č. 10).

Hlasovanie               za:  5               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 24/2023

9. Správa z ukončenej kontroly 

Kontrolórka obce p. Šalátová prečítala spravu z ukončenej kontroly, ktorá sa týkala 
plnenia rozpočtu v oddieli „Ochrana životného prostredia“. Oddiel má dve kategórie: 
nakladanie s odpadmi v ktorej bol aj rozpočet na zberný dvor ako kapitálové výdavky, z tohto
rozpočtu nebolo čerpané, pretože zberný dvor sa ešte nezačal stavať. Rozpočet predstavuje 
výdavky na zber, zhodnotenie a zneškodnenie komunálnych a drobných stavebných odpadov
za rok 2022. Druhá kategórie je nakladanie s odpadovými vodami. Kontrolórka obce nezistila 
nedostatky v hospodárení s verejnými finančnými prostriedkami a skontrolované účtovné 
doklady sú v súlade so zákonom. P. Šalátová vytkla, že ak je príjem za komunálne opdady  11 
tisíc €, výdavky by mali byť také isté. A tiež, že najväčšie poplatky sú za veľkokapacitné 
kontajneri, kde sa nájde všetko, keďže sú voľne dostupné a nik nekontroluje, čo a kto do nich
dáva. Poslanci upozornili, že v minulosti sa diskutovalo o tom, že poplatky za komunálny 
odpad sa mali dvíhať.

Poslanci správu zobrali na vedomie.

     10. Prerokovanie úveru

Starosta informoval občanov, že dotácia, ktorú sme dostali na chodník v dolnej časti
obce ešte nebola vyplatená, preto navrhuje zobrať preklenovací úver na vyplatenie firmy,
ktorá výstavbu chodníka práve dokončuje a tento úver by sa vyplatil, keď dostaneme dotácii.

Hlasovanie               za:  5               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 25/2023

11. Prerokovanie žiadosti o prenájom sály KD

Obec dostala žiadosť o prenájom sály KD od združenia, ktoré cvičí zumbu. Poslankyňa
Monika Ondrušová s tým nesúhlasila,  že by pri  cvičení mohli  poškodiť podlahu, poslanec
Žitniak  vyjadril  názor,  že  sála  by  sa  mohla  využívať  aj  častejšie  ako  na  zasadnutie
zastupiteľstva,  voľby  alebo  fašiangové  zábavy.  Poslanec  Stacho  súhlasil  s  tým,  že  treba
cvičiacich kontrolovať,  aby nepoškodzovali  nevhodnou obuvou podlahu. Starosta navrhol,
schváliť  prenájom  s  podmienkou  skúšobnej  doby,  po  ktorej  by  sa  vyhodnotilo,  či  sa



nepoškodzuje sála KD. Zastipiteľstvo schválilo prenájom sály KD za 25€ na hodinu cvičenia so
skúšobnou dobou.

Hlasovanie:                       za:  4               proti: 1             zdržal sa: 0
Schválené uznesením č. 26/2023

12. Rôzne

V bode „Rôzne“ nebolo nič na prerokovanie.

     13. Diskusia

- poslankyňa Margita Košarišťanová informovala, že jej volali zo Slovrybu, že na autobusovej
zástavke pri rybníkoch rastia burina.
- poslankyňa Ondrušová navrhla urobiť brigádu na úpravu chodníka vedúceho od uličky zo
stanice na hlavnú cestu II/519, pretože tam prerastené kríky a staré konáre ohrozujú ľudí.
Poslanci sa dohodli, že túto brigádu urobia,
- starosta informoval o pokračujúcej rekonštrukcii Mauzólea Rakovských, kde bolo dovedená
elektrika z domu smútku, 
- informoval, že fotovoltaika funguje,
- informoval o pokračujúcej výstavbe chodníka v dolnej časti obce,
- informoval o výstavbe kanalizácie pri budúcom zbernom dvore,
-  diskutovalo  a  o  budúcoročných  oslavách  (780  rokov  obce,  100  rokov  DHZ):  skupina
Helenine oči,  o ktorú by bol záujem má požiadavky na vlastné pódium, mohla by hrať aj
skupina Homo Sapiens, František Gotšalt, folklórny súbor z Belej. Návrh bol aj na divadelné
predstavenie, starosta navrhuje dať do každej rodiny v obci 2 lístky do divadla v Martine.
Diskutovalo sa o tom, koľko € sa vyčlení na oslavy.

    14. Prijaté uznesenia

Poslankyňa Ľubica Charvátová prečítala návrhy na uznesení č. 19 – 26/2023.
Obecné zastupiteľstvo v Rakove berie na vedomie

– kontrolu uznesení z 2. zasadnutia obecného zastupiteľstva 2023,
– správu z ukončenej kontroly.

Hlasovanie:                       za:  5               proti:  0             zdržal sa:  0
 Schválené uznesením  č. 27/2023
 

    15. Ukončenie

  Zasadnutie obecného zastupiteľstva ukončil starosta Patrik Antal. Poďakoval poslancom OZ,
kontrolórke obce a aj prítomným občanom za ich účasť.



Zapísal:  Peter Krško Overovatelia  zápisnice : Mgr. Igor Stacho

František Žitniak 
  

Rakovo  20. 9. 2023


